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Takács József polgármester: Köszönti a megjelent képviselőket. Megállapítja, hogy a

képviselő-testiilet 5 fővel határozatképes, ezennel az ülést megnyitja. Jegyzőkönyv vezetésére

felkéri Szedresiné Bor Evát, hitelesítésével Juhász Margit alpolgármestert bízza meg. Kéi. a
képviselőket, fogadjak el a meghívóban szereplő napirendi pontot.

A képviselő-testület 5 igen slavazattal, nern szűvazat és tartózkodás nélkül elfogadta a
meghívóban szereplő napirendi pontot.

Napirendi pont:

1. Tájékoztatő az önkormányzat 2018. évi tevékenységérő|
Előterjesztő: Takács József polgármester

1,, Tájékoztató az önkormányzat 2018, évi tevékenységéről
Előterjesztő: Takács József polgármester

Takács József pqlgármester:
Elmondja, hogy Ujtikos népessége 2018. első hó első napján 884 fő volt a Statisztikai Hivatal
adatai alapján,25 óvodás jár az ővodárkba. Az Újtikos-T iszagyu\aháza Általános Iskola
Ujtikosi Tagiskolájának, azaz az alső tagozatnak 80 tanulója van, az iskola összlétszáma 165
fő. A képviselő-testtilet az idei évben november 30-ig 31 ülést tartott, l 1 rendeletet alkotott és



107 határozatot hozoíl. Az idei év költségvetésének kiadási és bevételi főössze ge 395. 14.636
Ft, jelentősen több az előző évinél. Ebben bene van a beruházásokra kapott pályázati
támogatás és a közmunkaprogíamla kapott támogatás is, ezért ez a jelentős eltérés,
Támogatásokól illetve segélyekről beszél, amelyeket az idei évben nyújtottak a lakosság
kérelmére: első lakáshoz jutók támogatására, melynek 100.000 Ft az összege, 11 kérelem
érkezett be, ebből 6-ot ki is fizettek, 5-öt át kell tenni a követk ező évre, mivel a
költsógvetésben nem terveztek be ekkora összeget. Mindenképp arra utal, hogy a fiatalok
nagyobb számban döntenek amellett, hogy Újtikoson tervezik a jövőjüket. Lakhatási
támogatásra 583.000 Ft, rendkívüli települési támoga!ásra 40.000 Ft 1ett kifizetve.
Tájékoztatja a falu lakosait az ez évt pályázatokó|. Az elmúlt 2 évben 19 pályázatot
nyújtottak be, ebből sikeres volt ,Áz Önkormányzati épületek energetikai korszenísítése ,,
pályázat, mely az Altalános Iskola energetikai korszenísítését íaríalmzza, ami 83.244.86'7 Ft
támogatást jelent. A pályázat keretében leszigetelték, leszíneáék az iskolát és a nyílászrirók
cseréjére is sor került, illetve az akadálymentesítés is megtörtént ,,Önkormányzati
fejlesáések" címszóva1 a Petőfi Sándor utcát újították fel, amelyre 14.657.505 Ft-ot nyeítek.
Ennek az utcának az útátadó ünnepsége december 5-én 11.00 órai kezdettel lesz, melyre
szeletettel vár mindenkit. ,,Kézilabda pálya kialakítása Ujtikos"címszóval is nyertek, ez a
Magyar Kézilabda Szövetség frnanszírozásából valósult meg. Kérelemmel fordultak a
Kézilabda Szövetséghez, hogy támogassák falut egy pá|yával, ez a pálya agyan nagy késéssel,
de mára megvalósult, amely a közösségi téren található. Ezen pá|yázat kapcsán
pénzforgalmuk ugyan nem volt, de egy ilyen pálya 24.000.000.Ft-ba kerül. Családi napra
300.000 Ftot nyertek, ez a rendezvény már lezajlott, ami egy nagyon színvonalas rendezvény
volt. Folydmatbart lévő pályázatok: .,Újtikos egészségéért" nevű pályázat, amely 42 Millió Ft
ráfordítást jelentett az újtikosi Rendelőintézetnek. A Művelődési Ház felújításának következő
ütemére 50 Millió Ftot nyertek, a tervek szerint a jövő óvben ez is kész lesz. Ebben a
pá|yáaatban a tetőtéri szigetelés, a nyílászárócsere, a flités korszenisítése, napelemek
felszerelése, burkolatok cseréje, festés és a tetőténe való feljutáshoz a lépcső kialakítása
szerepel. Ide tartozik még egy EFOP elnevezésű pályáza\ amelyből a tetőtéri helyiségek
lesznek kialakítva. A tetőtérben a civil szervezetek számára lesznek helységek. A következő
pályázat, amiről tájékoztatást szeretne adni, az ' EFOP ,,Közművelődési programok
megvalósítása gyermekek számára". 6 partner bevonásával működik jelen pillanatban ez a
páíyázarlk, Az újtikosi iskola, az újtikosi óvoda, a tiszagyulaháuai iskola, Szikszónak és
Mádnak egy-egy tagiííézete van ebben a pályázatban benne. 25 Millió Ft értékben nyerték ezt
a pályázatoz, amelyből témanapokat, sporfversenyeket, vetélkedőket, ismeretterjesztő
foglalkozásokat tarthatnak. A következő a sportpark, ismertebb nevén kondi park építése van
még folyamatban a József Attila utca végén. A terület átadása megtörtént a kivitelező részére,
hasonlóan lesz megoldva, mint a kézilabda pálya, tehát pénzbeli támogatásban nem részesül
az önkotmányzat, kapnak egy kész parkot majd. Ady Endre, Rákóczi, Váci Mihály utcákra
kértek támogatást, a Belügyminisztériumtól az idet év tavaszál, mint egy ó0 Millió Ft
értékben. Forrás hiányra hivatkozva jelenleg elutasításra került, illetőleg tartalék listára került
pályánaívk, Ez sajnos nem örömteli hír, de a Petőfi utcai felújítása pont így volt, tehát még
reménykednek, hogy sikerü1 ezt a lámogatást is elnyemi. A Kossuth utcai focipálya
felújítására ís nyertek 19,7 Millió F!ot, amit szintén ajövő évben szeretnének megvalósítani.
Vannak benyújtorl pá|yázataik VP-s kategóriában, közösségi tér felújításának második üteme,
amelyben parkosítás, faültetés, világítás és egy kernence építése szerepel. ,,Lakosság megtartó
programok"keretében adtak be pályázatot 2 Millió Ft-os keretösszeggel számoltak. EFOP-hoz
van még egy beadott pályázanlk 'Térségi szemlélet[i kulturális fejlesztés térségi
településeken", rajtuk kívül tagja még ennek a páIyázatnak, Újszentmargita, Görbeháza és
Folyás települések. 500Millió Ft az összege ennek a pályéuatnak. Amelyben képzések,
fejlesáések valósulnának meg. Szociális trizifa támogatást is kaptak, idei évben 132m3-t és



még április elején 33m3 keménylombos hlziíabeszerzésére kaptak lehetőséget. Decemberben
lehet majd benyújtani a kérelmeket és januárban lesz a kiosztása. Vannak önerős beruházások
is a településen, mint például a buszmegálló kialakítása. Az egyik már kész, a másik még
folyamatban van. Urnafalat építettek a temetőben. Kamerarendszer kerül telepítésre, a
Közösségi térre, ez szintén önerőből lesz, az árajánlatok már beérkeztek azoknak kiértékelése
még folyamatban van. A kerékpárut 200 méteres szakaszának felújítására nyertek lehetőséget,
Bursa Hungarica pályázathoz csatlakoztak néhány éwel ezelőtt, 201S-as évben 4 fő pályázott,
akik el is nyerték. A 2019-es évre 6 fiatalnak nyújtanak támogatást, 4000 Ft, havonta amit az
állam szintén 4000Ft-a1 még kiegészít. Nyertek az idei óvre is diákmunkára pályázatot és
GINOP pálylázaton kereszttil is sikerült foglalkoztatniuk. Közfoglalkoáatott programban
indultak ismételten, 32 fő foglalkoztatott van a Startmunkában. Fűszerpaprika,
csemegekukorica termesztését végezték idén, Varrodájuk továbbra is működik nagy sikerre1.
Belvizes és közutas programban, közterületek és árkok karbantartása illewe utak kátylzása
szerepelt. Szociális munkában besegítenek a közfoglalkoztatottak. Országos
közfoglalkoáatási kiállításon vettek résá, ahol sikereiknek köszönhetik, hogy egy modem
tiizelésű fiiszerpaprika szádtó megépítésére lesz lehetőségiik, nettó 7,5 Millió Ft értékben,
Amennyiben ez meg tud valósulni sokkal olcsóbban, tudják majd előállítani az őrölt
fiiszerpaprikát, ami aztjelenti, hogy az ára versenyképesebb lesz a mostanitól. Rendezvényeik
oly számban voltak, hogy azok felsorolásába most nem kezdene bele, nébányat kiemelne
ezekből. A családi napot már említette, a tésztafesztivál ós a falunap is megrendezésre keűlt,
illetve meg volt aZ idei évben is a Márton napi lámpásfelvonulás is. Pótszilveszter és retró
diszkóval nyitott a Művelődési ház januárban, Tisza éIővl|ágát bemutató előadás volt
februárban, márciusban a ,,reformáció emlékére" kiállítás, áprilisban író- olvasó taláIkoző,
májusban volt a családi nap, júniusban volt a Borockás Néptánc együttes évzárőja, júliusban
kézműves tábor az iskolásoknak, auguszhrsban az óvodásoknak, szeptemberben a
tésztafesztivál, októberben a veszélyeztetett állatokól tartott előadást dr. Hajú Zsanett,
novemberben Márton nap, decemberben az advelti gyertyagyújtások. Az első alkalommal az
iskolások azon belűl a Kisborockás fog fellépni, a második adventon az Ú;tikosi
Óvodásoknak a műsora lesz megtekinthető, ami egyben egy jótékonysági bái is lesz, a
harmadikok a Borockás Néptánc együttes fog fellépni. Idekapcsolódik, hogy november 23-án
a Megyei Közgyűlésen Barthánó Csuhai Ilona a Borockás Néptánc együttes vezetője
kitiintetést vehetett át, amihez ezúton szeretnének gratulálni,

Bartháné Csuhai Ilona helvi lakos:
Szeretné megköszönrri, ez egy na1y meglepetés volt. Köszöni szépen, hogy gondolnak a
Borockás Néptánc Együttesre. Az hogy néwe szóló emlékérmet kapott nagyon meglepte és
csak annyit szeíetne méghozzáfizn| hogy még egyszer nagyon szépen köszöni.

Takács József polgármester:
Elmondja, hogy ők köszönik a munkáját. A negyedik adventi gyerryagyújtásra a Római
Katolikus templomban kerül sor, adventi koncertet ad a Csűrdöngölő zenekar. Van a
Művelődési házban Kölyökklub, Tésaaklub, és ami új az sakk kör, és még ezen kiviJl az
..alkot" kézműves fog[alkozás.
Még néhány bejelentés, közlemónl szeretne elmondani. 20I8.1r.27 -én megjelent a Magyar
Közlönyben a 12.000 Ft-os ,,Téli rezsicsökkentés"-hez kapcsolódó kormányrendelet, amely
Ujtikos tekintetében 77 b,áztartást érint. Közvilágítás korszerűsítésére kerül sor december 3l-
íg, az ebhez kapcsolódó áramszüneteke már megérkeztek a tájékoztatók. December 04-én
kezdődik a konkrét munkakezdés, ledes lámpatestek kerülnek minden oszlopra. Januártól



ismét a Tiszamenti Regionális Vízmúvek |átja e| az ivóvíz és a szennyvizszo|gáltatást.
Korábban már szolgáltattak nekik, meg voltak veliik elégedve. OEP által finanszírozott
fogorvosi rendelés van a településen. A Házi segítségnyújtásuk továbbra is működik, ana
szeretné bíztatni az embereket, hogy akinek szüksége van a szolgáltatásra bátran vegye
igénybe. A Szociális étkeáetés is ugyanúgy működik, mint eddig, jó ízű és egészséges ételek

készülnek. Köszöni szépen a figyelmet. Megkérdezi a tesületet, hogy szeretnének-e
kiegészítéssel élni. Átadja a kérdéseknek a lehetőséget.

polonkai János helyi lakos:
Elmondja, hogy szívesen meghallgatta, amit a polgármester elmondott. Szerinte vannak jó
beruhazások, amik időben elkészültek, de még mindig sok a hiányosság, van olyan
kivitelezés, amire több gondot kellett volna fordítani. Vannak olyan dolgok, amik nem
hangzottak, példáu1 van itt 4 olyan objekrum, ami ipari céllal dolgozik, ezeknek jelentős
iparűzési adót kellene befizebriiik, enől nem fud a falu semmit" A Vasút utca végén van
napkollektor rendszer, megcsinálták, de az nincsen kellően lepapírozva. A nyomvonal
belekerült magán foldterül etbe, ez nincs lepapírozva. Kérné, papirozzák le, az X, Y, és Z
tengelyeket határozzák meg, milliméter pontosságra. Az ő öldjébe is belementek" A másik
problómája az, hogy olyan nagy hőt termel, hogy a fenyőfát már nyesegeti, mert a keleti szél
pont arra hordja. A harmadik az, hogy középen a kandeláber el van helyezve, annak a
magassága és a fónycsóva íve meghaladja az épiteít objekn:m területét, tehát bevilágít a
magánszemély portájára és a kapubejáróba, ha jönnek ki, a reflektor bántja a szemüket. Ezt
úgy kellett volna eladni, hogy a nagy autójukkal ne tödék össze a Vasút utat. Van egyéb
problémája is. Az a támogatás, amit adnak azoknak, akik ide költómek könilbelül 10-15
éwel ezelőtt lett megállapítva ez a 100.000 Ft. Az annyira kevés összeg, hogy semmire sem
elég. Ezt minimum 250-300 ezer Ft-re kellene megemelni, ahogy a takarő megengedi. A
űzifa, úgymond rezsicsökkentés még mindig nincs kifizetve annak a 70-80 embemek, ez
nagyon nagy hiányosság. Nem hallotta a beszámolóban, hogy a jövő évi fejlesztésben milyen
utak lesznek megcsinálva, és a járdák hogyan 1esznek felújiwa. Sajnos a kivitelezés során
ezek a kivitelezők neki esnek, felszaggatják a járdaszélét. Kossuth utcán lgyan ez a he|yzeí, a
kerékpanitnál, a teherautók azon jártak. A Művelődési hámál már körülbelül tizszer letl
yólva, hogy azt rendbe kell tenrri, mert ott áll a pocsolya. Nem értette soha, hogy az
Ujtikoson átmenő út két szé|én az arokpartot miért a közmunkások takadtják. Tudják, hogy az
előd rossz szerződést kötött, ezt felül kell vizsgálni, szegény közmunkások nem bí{ák nincs
elég férfi köztiik. A KPM-me1 1e ke11 ülni, meg kell beszélni. A temető rendezése évek óta
húzódik, úgy éíi, hogy nincs gondnok. Már többször kérte, hogy kameráazák be, legalább
három ponton a területet. Egyszer valakitöl hallotta az Önkormányzat részéről, hogy beadtak
va\ami pá|yázatot, rákérdezett Bacskai alezredes úmál, ő nem találkozott pályázatukkal"
Kómé, hogy ismételjék meg a pályázatot és helyezzék el a kamerákat. Van még tenni való,
utak építése rendkívül fontos, a járdák felujítása nagyon fontos. Oktatásról most nem tud
szólni, mert nem járt utána kellőképpen, de legközelebb felkészültebb lesz. A buszmegálló
meg minél hamarabb kerüljön a helyére. A gólyafészket el kéne tenni, valami természetjáró
emberrel kitalálni mi legyen vele. Ami még ennél is nehezebb feladat, Újtikos központjában a
szabályozási rendet meg kellene oldani, ami azt jelenti vagy fól, vagy teljes körforgalmat
kellene kialakítani. Az iskolabusznak el kellene rlönteni, hogy hol álljon meg, mert abba a
kanyarba életveszélyes ahogy megáll, még szerencse hogy eddig nem történt baleset. A
lakosságon nagyon meglepődött, úgy tudta, hogy 900-on felül van a lakosság. Az iparűzési
adót meg minél hamarabb llozzák nyílvánosságra, nem azéíí kéíí, hogy elninik a pénz, csak
tudni akarják, az a 4 nagy objektum mennyit fizet. Ó ismeri a vállalkozók mentalitását, ha
nem elég erélyesek nem fogják látni a pénzt. Tudja, hogy van törvény rá, de a törvénl.t ki



lehet kerülni. Máskűlönben a kormány sok mindent spontán intéz, ami azt jelenti, hogy ma
döntenek holnap már el is veszik. Így történt a lakáskassza 14-16 éves fiatal gyerekeknek
takafit meg az ember pénzt, és ez szépen elúszik, Valaho gy ezt a kormányt kicsit rendre
kellene igazitani, mert ez nem megoldás. Képesek iesznek rá, hogy behozzák a 60napos
munkarendet, unják már amit csinálnak, ezt elmondta kópviselő úmak is. Képviselő úr soha
nem szólal fel, ennél idegesítőbb nincs. Köszöni, hogy idejön, de ez nem elég.

Takács József poleármester:
Válaszol a feltett kérdéseke. Tehát a 4 objektum. a napelem parkró1 van szó, magántenilet,
magánberuhazásról van szó. nem az Önkormányzattól vásárolt íijldterületet, hanem
magánszemélyektől. Nem ők adtak el. Az hogy ki fizet és mennyit, az adő tiíok táígyáí
képezi. Név nélkiil 3 vállalkozásról van szó, az egyikről biáosan tudja, hogy fizetett ipanízési
adót. Amennyiben valakinek iparuzési adó kötelezettségek keletkezik, a településen annak
behajtásáról gondoskodnak. Nincs adó elengedve senkinek, nincs ipadízési adó
kedvezményük, a megállapított ipanízési adó 1,5 %-os, mindenkire vonatkozik. Hőhatás,
fénycsóva meg kell, hogy mondja, ha ilyen fajta vagy brármilyen probléma adódik, jelezni
kell. Jelemi kell írásban mi a konkrét probléma. Nem tudja ki az illetékes hivatalos szerv, de
ha kéri, segíünk megkeresni. Az eiső lakáshoz jutók támogatása, hogy kevés. azt gondoija
tényleg az, de minden képen a képességeikhez kell ezt mérni, Nagyon sok településen sokkal
többet adnak, de van olyan település is. ahol egyáltalán nem adnak. Úgy gondolja minden
támogatás, egy kis segítség. Idén 11 igénylés érkezett be az 1.100,000.Ft, 3-4-5 Milliós
összegeket nem fudnak kifizetni, a faluban a bevétel csak az iparűzési adó, Ez 9Millió Ft,
elmondta,'hogy miket oldottak meg önerőből. Itt el kell dönteni. és nagyon fontos cél és
támogatandó, hogy jöjjenek ide a fiatalok, akik esetleg gyerekeket is vállalnak, természetesen
nagyon fontos, csak a lehetőségekhez kell mémi, hogy mi van a kasszában. és ahhoz is van
mérve. El kell, hogy mondja néhány éwel ezelőtt volt olyan. hogy egyáltalán nem adták, volt
olyan Ís hogy egy évben 1, és volt, Ilogy 2-őt kellett és bizony akkor már költségvetést kellett
módosítani. Neki azt hozza tanulságul, hogy önmagában az kevés, amit adnak, de sok
településen nem adnak, és mégis költöznek oda fiatalok. Szerinte ez nem meghatározó indok
arra, hogy mennyien költöznek ide. A rezsicsökkentés dolgában elmondta, amit tud a keddi
közlönyben jelent meg, hogy hány igényló kap Ú;tikoso., támogatást. Jövő héten biáosan
elintézik, rajtuk nem fog múlni. A Múvelődési Ház előtti kátyú ismert probléma, keletkezik
majd olyan apró törmelék az igéret szerint, amivel fel tudják majd tölteni. A Fő utcai
fiinyírásról semmilyen szerződés nincs, az igaz hogy az Önkormányzaíot nem kötelezi semmi,
egyedül az kötelezi, hogy látják, hogy derékig ér a gaz, a közut pedig nem foglalkozik
kellőképp a kaszálással. Egyszer maximum kétszer jönnek egy évben, szerinte a lakosság nem
örülne neki, hogyha ilyen ritkán lenne kaszálás. Egyetért, hogy nem az Önkormányzat
feladata, nagyon sok pénzt emészt fel és embere sem nagyon van rá, de ő úgy gondolja, hogy
a rossz megoldások közül a jobb utat választották. Inkább levágatja, minthogy arra várjanak
mikor lesz lekaszálva. Temető kamera rendszer, pá\yáztak tavaly is, az idei évben nem volt
kiirt pályázal kamerákra. A Polgárőrséggel együttmúködtek ogy ilyen pályázat
kidolgozásában, de úgy tudja eredménytelen lett. Az önkorm ányzat az előző években is
pályázott, azok a tervek is rendelkezésre állnak, az hogy Bacskai alezredes nem tud róla, arról
ő nem tehet. Kértek adatokat a Hajdúnánási Rendőrkapitányót, szolgáltak is adatokkal, az
éves beszámolóból kidenilnek a, Ú;tikosra vonatkozó adatok. Sajnos nincs most ilyen
pályéuali kiírás, de természetesen pályázli szeretnének, mert fontosnak tartja ő is. A
gólyafészek jogos felvetós, azt gondolja a természetvédelem felügyelősége, azaz aHortobágyi
Nemzeti Park segítségével tudnak megoldást találni a problémára. Véleménye szerint át nem
helyezik, mert az a tapas^alat, ha áthelyemek, egy fészket a gólya ugyanoda kezd el
fészkelni, ahonnan elvitték az előzőt, valószínű, hogy egyéb megoldást kell majd találni.



Iskolabusz ahhoz, hogy ne akadáIyozza a településen élők közlekedését, abban az értelemben
jogos felvetés, abban az értelemben, hogy ez veszélyekkel jáma nem annyira jogos. Az
iskolabuszon van tábla, amin a gyermekek vannak, az azt je|enti, hogy álló, járó motoru
iskolabuszt megelőzni tilos. A KRESZ ezt irja elő, tehát megelőmi tilos, ha a busz elindul,
utána lehet indulni a személyautóval is, A másik oldala az igaz, hogy ha nem alkalmas helyen
á1l, akkor fel kel1 szólítani, hogy álljon el. A lakáskassza az lgyan nem gondolná, hogy neki
szólt, de el nem vették el a péru|, szemóly szerint neki is van lakáskas szája, a további
szerződés kötésekéseket nem engedik, az e|őzőeket nem törölték. Megkérdezi, hogy van-e
méghozzászőlás?

Erős János helyi lakos:
A kerékpárut és a Petőfi utcai felújításról szeretne kérdezni. A kerékpárut alati vizelvezető
csatoma van, e^ az utat máí az őía kétszer aszfalto^ik újra, de a víz lefolyó fedél mar
körülbelül 10 cm-rel mélyebben van, mint a kerékpárut szint. Ő ugyan el tud rajta közlekedni
biciklivel, mert kikerüli, de jámak rajta kerekesszékkel és más segédeszközökkel, amik nem
tudnak. Ha már felújíWa Iesz, nem lehetne egy új rácsot rátenni, hogy egy szintbe legyen? A
Petőfi utcával kapcsolatban maga az aszfaltozás jó, csak keskenynek találja. De ha már nem
lehet szélesebb a kétoldali padka, amit kiszedtek, annak a bazaltkővel való leszórása miért
nem lett lehengerelve. Most jön a hóesés, leteszi a toló lapot a gép, az útpadka magasabban
van, ezét1 a hótoló az összes követ felszedi és letolja a ffire. Amit majd tavassza1 le kell
nyími, Van arra még lehetőség, hogy legalább még egyszer egy oda-vissza hengerléssel
lehengerelje, hogy alacsonyabban legyen a padka, mint az út? Még egy kérdése lenne, volt
kint az önkormányzatnál Ildikót kérőezte. Elmúltak hetven évesek, Polgáron a szemétszállítás
ilyen kor folött automatikusan díjmentessé válik, Ujtikoson is kapták családok, mert tudja,
hogy kapták, Kérdezné, hogy ezt ki dönti el, kik döntöttók el, vagy milyen rendelet van erről,
hogy egyik telepúlésen teljes egészében, mindenféle kérelem nélkiil tórlik. Tudja, például
valakik éveken keresztiil nem fizettek szemétszállítást, azt mondták, majd ha elmúlnak,
hetven évesek, megkapják ők is. Nem kapták meg tavaly sem, és idén sem. Nem tudja, milyen
rendelethez tartozik, vagy ki dönt enől.

Takács József polgármester:
Válaszol, a feltett kérdéseke. A kerékpárut vonatkozásában, természetesen amint lehet,
pályámak. 1.200.000 Ft bruttó összeget nyertek felújításra. Erti a problémát, sőt látta is, de itt
a másik szakasz felújítás át tervezték be. Azon a szakaszon olyan repedések vannak, hogy
belefér a kerékpár kereke, az is nagyon veszéIyes, pláne hogy kerékpárutról van szó. Meg
fog|a nézetni a szakembenel, ha önerőből is meg tudják oldani természetesen, akkor
megoldjak a problémát. A padkával kapcsolatban, garanciális javítás keretein belül 1e lehet
hengereltetni. Nyílván le is kell, mert a vízlefolyását is akadályo zza. A szemétszállítási díjjal
kapcsolatban, az hogy Polgáron hogy van, aá nem tudja. Itt akkor voltak ilyen fajta
kedvezmények, amikor még az őnkormályzat fizette a szemétszállítási díjat, a szolgáltató
irányába. Ez 2011,-ben megváltozott, most a lakosnak van szerződése a szoIgáltató céggel. Az
önkormányzat ennek nem szereplője, adattovábbítók ebben a rendszerben. Tehát addig volt ez
a kedvezmény, amíg az önkormányzat beszedte a lakostól és úgy adta tovább a
szolgáltatónak, egy összegben, és át tudta válla|ni azt a terhet. Ennek a szerződésnek most az
önkormányzat nem szereplője. Nincs semmi rossz szándék abban, amit most mond, amikor Ó
polgiármester lett októberben az az éyt szemétszállítási díj még nem volt kifizetve a
szolgáltató irányába, ezért kellett változtatni. Ezért látták jónak, ha a lakos közvetlenül a
szolgáltatónak fizet.



Erős János helyi lakos:
Azért merte megkérdezni, mert Polgáron úgy működik, ha valaki egyedül álló 67 évét
betöltötte, vagy aházaspárok, akik a 70 éVet betöltötték, azoknak törlik ezt a dijat.

Takács József polgármester:
Valószínű, hogy Polgár számlázott a saját lakosságának, Polgár a szemetet elszállította és

ennek fejében mindenféle kedvezményeket kapott. Sokkal jobb szerződése volt, mint nektink.
Most hogy egy közös szolgáltató van állami szinten, annak bizonyos megbízott társaságai.

aminek Ók is ta&iai, most jelen pillanatban egy Debrecen központtal egy Megyei holding
működik, abban egyen jogú partnerek Polgárral. Eddig Polgár számlázott a saját lakosainak,
biztosan rendelkezik azzal a btzonyos adatbázissal és tudja kezelni. Hozzéienné nem sokáig,
azt hogy hogyan tudnak, a rendszerbe felvinrri új adatokat nem tudja, szerinte sehogy. Eddig
tudta ezt kezelni, szerinte ez hamarosan náluk is megsánik, mivel ügyan dz a szerződése van
most máI Polgámak, mint Újtikosnak. Korábban, tavaly ellőttig egyedi szerződéssel
rendelkeztek. Kommunális adókedvezményt viszont adnak itt is. 50%-os kedvezmónl adnak,
és ha már visszatémek erre, akkor Polgáron 12.000 Ft, itt 3000 Ft, Az összes kömyező
települést felsorolhatná Újtikoson a legkevesebb ez az adő. Abbó1 ők is adnak kedvezményt
és örülnek neki, hogy vannak szép koruak a településen, és próbálnak is segíteni a problémáik
megoldásában, úgy véli a szociális ellátó rendszerük is próbál ehhez igazodni. Azt reméli, ha
megvalósul az Orvosi rendelő fejlesztése, aá is az idősebb emberek is örömmel veszik át és

egy kényelmesebb ellátásban részesülhetnek. Az hogy télre esett a benlházása sajnos sok
kellemetlenséget okoz, ami miatt elnézést kér. Június végén került sor a vállalkozási
szerződés' aláírására, közbeszerzési problémák, a kii* páLyázaí adminisztrációs nehézségei.
mai napig azt keresik rajtuk, hogy a fiók gyógyszertárra mennyi költség lett elszámolva, mert
az vissza kell fizetni. Tehát nem egyszení eset, megéítette, hogy gyógyszertárakat nem
akamak támogatni, de a pályázat kitalálója, biztosan nem az újtikosi fiókgyógyszertárra
gondolt, hanem magángy őgyszertáLraha, Sajnos kétségtelen, hogy sok kelletlenséggel jfu ez a
dolog. Tehát szemétszállításban nem |esz változás, a kerékpáruton, ha tudnak önerőbő1
javítani ki lesz javítva. Szakadoznak össze az utak, altalaj probléma van, kiderült a Kossuth
utcán laboratóriumba kiildték a mintát, megadták b megoldást is 30cm mélyen be kell
meszezni, de annak 3,5 Millió Ft körü1 volt a költsége. Sajnos minden utcán ezt kellene
csinálni. A Petőfi ulca szerencsére nem volt úgy összeszakadva, bemerték azt vállalni, hogy
csak egy aszfaltborítást kap. Ha az is össze lett volna szakadozva, akkor ott is annyival több
lett volna a költség. Véleménye szerint az útjó lett, a padkát meg fogják csináltatni.

Erős János helvi lakos:
Az út tökéletes, bár amikor hengerelték, úgymond vibráló hengerlésse1 kellett volna
csinálniuk. Ahhoz hogy a kivitelező vibráló hengerelést tudjon végezni, egyes sebességben
kel1, hogy haladjon, de ők gyorsabban haladtak. Egy sorral úgy csinálták, utána kétszet csak
el- vissza jártak rajta, ezért fog összegyűrődni hamarosan. Nyáron ftlmele gszik az aszfalt és

egy munkakép vagy egy kukásautó széttapossa. Ha kellően össze van vibrálva, ez nem
történhet meg. Ezt meg kellene említeni a kivitelezőnek.

Takács József polgármester:
Ez pónzkérdés is, valóban nem volt vele tisztában hány sorral kell ezt megcsinálniuk, de ana
való a műszaki ellenőr, hogy ezeket a munkálatokat ellenőrizze, aki egyébként itt volt, amikor
aszfaltoztak. Szemmel követte a munkát, nem biztos hogy az utolsó fázisig azt nem áIlitja"



Erős János helr i lakos:
Azt érezte- amikor elsó körben elnentek. hog1, vibrálással csináIta1.1. de sajnos a többi körben
már nenr voll érezhetó,

Polonkai János heh i lakos:
]vlostanában egv kil,itelező sem vonult ki olyan komoiy gópekkel" mint annak ideién a
kossuth utcán.

Takács József polgármester:
§ajnos ók nenr elérhetőek. Árajánlatot kéíek rőlük is. de sajnos nem tudták vállalni.
Megkérdezi. hogy van-e még hozzászólás?
Megköszöni mindenkinek, hogy eljött.

Mivel az ülésen belül további hozzászólás nem volt, Takács József polgármester az ülést
bezárta.

I

'(lrJ $-\
Takác§JózseP
poIgámlester

i,l,,,^
1, 1./*r l-.

Dr. KisV Imre
jegyző .::

km1]

|,,r-J,,- /i.- ,,r,- 1-
(luhász Margit '

jegyzókönyv hiteletító

8



Últikos Községi Önkormányzat
Polgármesterétől

4096 Ujtikos, Arany János u. 12.

Telefon: (52) 39i-960

,,MEGHIVo
Újtikos Községi Önkormányzat Képviselő-testiilete

2018. november 30-án (péntek) 17.00 órai kezdettel

KözMEGHALLGArÁsr
tart, melyre ezúton tisáelettel meghívom a Tisztelt Lakosságot.

A közmeghallgatás helye: Művelődési Ház
(Ujtikos, Fő utca 11.)

Napirendi pontok:

1./ Tájékozíató a 20]9. évi tervekrű
Előadó: Takács József polgrirmester
Elóterjesztés: szóbeli

2./ Eglebek

A Tisztelt Lakosság megielenésére feltétlenül számítok.

Újikos, 20l8. november 21.
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Takőcs lózsefs,k.
polgórmester
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